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Oral health care and periodontal disease among schoolchildren in the Syrian Arab
Republic

Nabil Beiruti, Mohammed Diaa Teifour and Wafaa Boulos

ABSTRACT It has been observed that a strong inverse correlation exists between prevalence and
severity of periodontal disease and the level of oral hygiene, where appropriate oral health behav-
iour and good knowledge in oral health have an important role in preventing such disease. A study
was conducted among 360 children of 15 years of age in the Syrian Arab Republic, to assess the
relation between oral health behaviour and periodontal disease. The results of the study revealed
low cleanliness levels, poor knowledge and inappropriate behaviour in oral health and high prev-
alence of periodontal disease. Oral health education programmes and oral hygiene procedures
strould be oriented towards schoolchildren as early as possible.

Les soins de santé bucco-dentaire et les parodontcpathies chez les écoliers en
République arabe gyrienne

RESUME Cn a constaté qu'il y avait une relation inverse marquée entre la prévalence ot la gravité
des parodontopathies et le niveau d'hygigne bucco-dentaire, alors que de bonnes connaissances
et un comportement approprié en matiére de santé bucco-dentaire jouent un réle important dans
la prévention de ces affections. Une étude a été réalisée chez 360 enfants Agés de 15 ans en
République arabe syrienne pour évaluer la relation qui existe entre le comportement en matiére
de santé bucco-dentaire et les parcdontopathies. Les résultats de cette étude ont mis en évi-
dence un faible niveau d’hygiéne, des connaissances rudimentaires, un comportement inappro-
prié en matiére de santé bucco-dentaire ainsi qu'une forte prévalence des parodontopathies. Les
programmes d’éducation en santé bucco-dentaire et l'instruction en matiére d'hygiéne buccale
devratent viser les écoliers le plus tHt possible.

*An English transiation of this article will be published in a future issue
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